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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
27 Aralık 2022 Salı 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

CUMHURBAŞKANI KARARLARI 

–– Adli Tıp Kurumu Döner Sermaye İşletmesine Tahsis Edilen Sermayenin 300.000.000 

TL’ye Çıkarılması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6606) 

–– Tekirdağ İçmesuyu Projesi Kapsamındaki İnecik 1-2 Barajlarının Yapımı Amacıyla 

Bazı Taşınmazların Devlet Su İşleri Genel Müdürlüğü Tarafından Acele Kamulaştırılması 

Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6607) 

–– Kahramanmaraş İli, Andırın İlçesi, Geben Mahallesi Halkının, Mezkur Yerleşim 

Yerinin Geben Barajı Su Toplama Havzasında Kalması Nedeniyle Sınır ve Koordinatları 

Gösterilen Yere Nakli ve Yerleştirilmesi Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6608) 

 

YÖNETMELİKLER 

–– Kamu Kurum ve Kuruluşlarına İşçi Alınmasında Uygulanacak Usul ve Esaslar 

Hakkında Yönetmelikte Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik (Karar Sayısı: 6609) 

–– Kamu Kurum ve Kuruluşları Personel Servis Hizmet Yönetmeliğinde Değişiklik 

Yapılmasına Dair Yönetmelik (Karar Sayısı: 6610) 

 

TEBLİĞLER 

–– Yetki Belgesi ve Sertifika Bedelleri Hakkında Tebliğ (Sıra Numarası: 2023/1) 

–– 4054 Sayılı Rekabetin Korunması Hakkında Kanunun 16 ncı Maddesinin Birinci 

Fıkrasında Öngörülen İdari Para Cezası Alt Sınırının 31/12/2023 Tarihine Kadar Geçerli 

Olmak Üzere Artırılmasına İlişkin Tebliğ (No: 2023/1) 

 

YARGI BÖLÜMÜ 

ANAYASA MAHKEMESİ KARARLARI 

–– Anayasa Mahkemesinin 28/9/2022 Tarihli ve E: 2022/50, K: 2022/107 Sayılı Kararı 

–– Anayasa Mahkemesinin 13/10/2022 Tarihli ve E: 2021/133, K: 2022/120 Sayılı Kararı 

–– Anayasa Mahkemesinin 27/10/2022 Tarihli ve 2019/26274 Başvuru Numaralı Kararı 

 

YARGITAY KARARLARI 

–– Yargıtay 4. ve 9. Hukuk Dairelerine Ait Kararlar 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-7.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-7.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-8.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-8.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-8.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-9.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-9.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-9.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-10.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-10.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-11.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-11.pdf
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https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-3.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-4.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-5.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221227-6.pdf
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“Mısırda fiyat istikrarı için TMO 

harekete geçsin” 
Bu yıl mısır üretiminde yaklaşık 7 milyon ton ile Cumhuriyet rekoru 

kırılması beklenirken, ikinci ürün eken çift çiler düşen fiyatlardan dolayı 

zarar etme noktasına geldi. Sektör temsilcileri, TMO’nun açıkladığı alım 

fiyatının piyasanın üzerinde yer aldığı ve mısır alımında devreye 

girmesini istediler. 

 
Mehmet Hanifi GÜLEL / İSTANBUL 

 

Türkiye’de bu yıl mısır üretimi yaklaşık 7 milyon ton ile Cumhuriyet tarihi rekoru 

kırılması bekleniyor. Birinci ürün çekilişlerinde piyasada fiyatlar çiftçiyi memnun 

ederken, ikinci ürün mısır ekimi yapanlar ise düşen fiyatlardan dolayı zarar etme 

noktasına geldi. Sektör temsilcileri, fiyatların düşük olmasından dolayı önümüzdeki yıl 

mısır ekiminin azalacağını ancak hayvancılık yapanların kaba yem için ekim 

yapacağı ifade ediyor. Toprak Mahsulleri Ofisi’nin (TMO) ton başına açıkladığı 5 bin 

700 lira alım garantisine rağmen İç Anadolu’da nem oranına bağlı olarak mısırın ton 

fiyatı 4 bin 300 liraya kadar geriledi. Güneydoğu Anadolu Bölgesi’nde de mısırdaki 

yüksek nem oranına göre fiyatların 3 bin 500 liraya kadar gerilediği de belirtiliyor. 

“Çiftçinin ürününü ucuza satmasın” 

Serbest piyasada fiyatların nem oranına göre farklılık gösterdiğini vurgulayan Adana 

Çiftçiler Birliği Başkanı Mutlu Doğru, Konya Karapınar’da 4 bin 300 ile 4 bin 500 liraya 

kadar gerilediğini aktardı. “TMO Genel Müdürü ile yaptığı görüşmede depoların ve 

ödemlerin hazır olduğu. Alımlarında bir sorunun yok. ÇKS’ye kayıtlı olan üreticiler ne 
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kadar ürün getirirse alacağız” dediğini vurgulayan Doğru şöyle devam etti; “TMO’nun 

açıkladığı fiyat piyasadan yüksek. TMO’nun Kurutma tesisleri de açık. Çiftçinin 

ürününü aceleyle götürüp ucuza satmasın. TMO, mısır alımlarında devreye 

girmesinin tam zamanı. Çiftçiler paniğe kapılmasın ve TMO’dan muhakkak fiyat alsın. 

TMO bu konuda hazırlıklı ve yanımızda yer alıyor” dedi. 

Güneydoğu’da fiyat 3 bin 500’e kadar geriledi 

Mısır fiyatının ilk zamanlarda iyi olduğunu, fakat şu anda fiyatların düştüğünü dile 

getiren Şanlıurfa Ziraat Odaları İl Koordinasyon Kurulu Başkanı Hikmet İpar, “Bizim 

bölgede yaklaşık 1 milyon tona yakın mısır rekoltesi bekleniyor. Şu an mısır fiyatında 

ciddi sıkıntı var ve bölgemizde ikinci ürün ekilişlerin yüzde 40’ı daha hasat edilmemiş 

durumda. Piyasada randımana göre 3 bin 500 ile 3 bin 800 liraya kadar düştüğünü 

görüyoruz. Nem oranı yüksek olan ürün tamamen düşük bir fiyatla satılıyor. Bu 

fiyatlarla mısırda maliyeti kurtarmayacak seviyede yer alıyor” dedi. 

“Ürün almayan lisanslı depo ilgili kurumlara bildirin” 

Ayrıca lisanslı depolarda yeri olup da mısırı almayan depolar varsa ise çiftçinin 

bunlardan şikâyetçi olmasını söyleyen Doğru, “Bu konu da ciddi şekilde takip ediliyor. 

Eğer lisanslı depolarda, yeri olup da mısırı almıyorum diyen bir depo sahibi varsa 

çiftçimiz bunlardan şikâyetçi olsun. Onlarla ilgili gerekli işlem yapılacak. Deposunda 

yer varsa almak mecburiyetinde. Bu konuda cezayı işlem olarak lisansının iptaline 

kadar yaptırım uygulanacak. Onun için mahsul almayan lisanslı depoyu TMO’ya ve 

ilgili kurumlara bildirin” diye konuştu. 
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'Et fiyatları kontrolden çıkacak' 

iddiasına yanıt 
Ulusal Kırmızı Et Konseyi Başkanı Hacıince, kırmızı et fiyatlarının 

kontrolden çıkacağı iddiasına ilişkin açıklama yaptı. 

 
Ulusal Kırmızı Et Konseyi Başkanı Ahmet Hacıince, son haftalarda sığır karkas eti 

fiyatlarındaki artışın ardından bazı kesimlerce korkuya dayalı algı oluşturulmaya 

çalışıldığını belirterek, "Konsey olarak, bilerek veya bilmeyerek et fiyatlarının 

kontrolden çıkacağı gibi bir algı oluşturmaya çalışan kesimlerin bu tutumdan uzak 

durmasını istiyoruz. Her piyasa arz ve talep dengesini kendisi kurar." ifadelerini 

kullandı. 

Hacıince, yazılı açıklamasında, kırmızı et sektöründeki fiyat hareketlerine dair 

değerlendirmede bulundu. Son birkaç haftadır sığır karkas eti fiyatlarında bir miktar 

artış gözlendiğine dikkati çeken Hacıince, "Kuzu eti fiyatları da bu seviyelerdedir. Bu 

hafif fiyat kıpırdanmasının ardından bazı kesimlerce fiyat artışı üzerinden piyasa 

üzerinde korkuya dayalı bir algı oluşturulmaya çalışılmaktadır. Böyle bir yaklaşımı 

anlamakta güçlük çekiyorum." sözlerini kullandı. 

Kesimlik sığır veya et ithalatına sıcak bakmadıklarını vurgulayan Hacıince 

,Türkiye’nin hayvan varlığına bakıldığında kırmızı et ihtiyacını kendi dinamikleriyle 

karşılanabileceğinin altını çizdi. Hacıince, şunları kaydetti: 

"Konsey olarak, bilerek veya bilmeyerek et fiyatlarının kontrolden çıkacağı gibi bir algı 

oluşturmaya çalışan kesimlerin bu tutumdan uzak durmasını istiyoruz. Her piyasa arz 

ve talep dengesini kendisi kurar. Piyasa talep noktasında durgunlaştığı takdirde ne 

yapılırsa yapılsın fiyatları anormal noktalara çekmek ve kontrolden çıkarmak hiçbir 

şekilde mümkün değildir." 
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Cumhurbaşkanı gübre fiyatları 

konusunda yanlış mı yönlendiriliyor? 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın kabine toplantısı sonrasında Tarım Kredi 

Kooperatiflerinin piyasadan pahalıya sattığı gübre fiyatlarında yapılacak 

indirimi müjde olarak açıklaması dikkat çekti. 

 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın Tarım Kredi’de zaten piyasa fiyatları üzerinde satılan 

gübre fiyatlarında yüzde 13 indirimi bir müjde olarak açıklaması, “Cumhurbaşkanı 

gübre fiyatları konusunda doğru bilgilendirilmiyor mu?’ sorusunu gündeme getirdi. 

Gübre fiyatları çiftçinin cebini yakmaya devam ederken, çiftçi kuruluşu olan Tarım 

Kredi Kooperatiflerinde gübrenin piyasadan daha pahalı satılması tepkilere neden 

oluyordu. Gübre fiyatlarında son dönemde bir düşüş yaşanırken, üre gübresi firma 

bayi satış fiyatı 12400 ile 12700 TL/tona kadar düşmüş durumda. Tarım Kredi 

Kooperatifleri ise en son iki hafta önce üre gübresinde tonda sadece 160 lira indirim 

yaparak 14100 TL/tondan 13940 TL/tona düşürmüştü. 

CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN: ÇİFTÇİYE MÜJDE VERMEK İSTİYORUM 

Erdoğan, açıklamasında şunları kaydetti: “Bugün bir müjde çiftçi ve tüketicilerimize 

vermek istiyorum. Salgın sonrasını fırsat bilerek haksız kazanç peşinde koşanlarla 

mücadelemizi sürdürüyoruz. Çiftçilerimizin temel ihtiyaçlarının başında gelen, gübre 

ve karma hayvan yeminde daha önce bir dizi indirimi hayata geçirmiştik. Şimdi en 

önemli girdi olan kimyevi gübre ve karma hayvan yemi fiyatlarında indirim yapıyor, 

https://www.milligazete.com.tr/haberleri/cumhurbaskani-erdogan
https://www.milligazete.com.tr/haberleri/lira
https://static.daktilo.com/sites/71/uploads/2022/12/27/erdogan-gubre-1672091092.jpg
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fiyat sabitlemesine gidiyoruz. İlkbahar döneminde yoğun olarak kullanılan kimyevi 

gübre çeşitlerinde yüzde 13'e varan indirim uygulayacak. Aynı şekilde karma yemde 

de yüzde 5'e varan indirim yapılacak. En az bunun kadar önemlisi gübre ve yem 

fiyatlarını nisan sonuna kadar sabitliyoruz” 

TARIM KREDİ KOOPERATİFLERİNİN GÜBREDE YAPACAĞI İNDİRİM ÇİFTÇİ İÇİN 

NE ANLAM İFADE EDİYOR? 

Gübre firmaları son günlerde arka arkaya kampanyalar yaparak gübre fiyatlarını 

aşağıya çekmeye başlamışlardı. Firmaların yaptığı indirimle birlikte Tarım Kredinin 

fiyatları ile piyasa fiyatları arasındaki makas daha da açılmıştı. Geçtiğimiz hafta 

Gemlik Gübre, üre gübresinde 1 günlük yeni yıl kampanası yaparak Granül Ürenin 

fiyatını 13500 TL/tondan 10995 TL/tona indirmişti. Mevcut durumda üre gübresinin 

firmalar arası bayi satış fiyatı ise 12400 ile 12700 TL/ton arasında değişiyor. 

ÜRE GÜBRESİNDE YÜZDE 13 İNDİRİM YAPILIRSA TARIM KREDİ’NİN FİYATLARI 

PİYASA FİYATLARININ ALTINA NİHAYET DÜŞMÜŞ OLACAK! 

Piyasada ortalama 13 bin ile 13500 TL/tondan satılan üre gübresi Tarım Kredi 

Kooperatiflerinde ise iki hafta önce yapılan indirime rağmen çiftçiye 13940 TL/tondan 

satılıyordu. Yapılacak yüzde 13 indirimle üre gübresinin fiyatı nihayet piyasa 

fiyatlarının altına inerek 12128 TL/tondan satılacak. Ancak üre gübresinde yüzde 13 

indirim yapılıp yapılmayacağı ise Tarım Kredi’nin yarın açıklayacağı fiyat listesi ile 

belli olacak. 

DİĞER GÜBRE ÇEŞİTLERİ DE PİYASA FİYATLARINA GÖRE PAHALI 

SATILIYORDU 

Tarım Kredi Kooperatiflerinde, üre gübresinin dışında diğer gübre çeşitlerinde de 

piyasa fiyatlarının üstünde satış yapılıyordu. Örneğin Amonyum Sülfat Tarım Kredi 

Kooperatiflerinde 6 bin 690 liraya satılırken, piyasada Amonyum Sülfat fiyatları 5 bin 

100 liraya kadar düşmüş durumda. 

GÜBRE FİYATLARI KONUSUNDA CUMHURBAŞKANI DOĞRU 

BİLGİLENDİRİLMİYOR 

Çiftçi kuruluşu olan Tarım Kredi Kooperatiflerinin gübreyi bugüne kadar piyasa 

fiyatlarının üstünde satarken, Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın piyasadan pahalıya satılan 

gübre fiyatlarında yapılan indirimi çiftçiye müjde olarak açıklaması, gübre fiyatları 

konusunda doğru bilgilendirilmediğini gösteriyor. 
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TARIM KREDİ CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN’IN AÇIKLAMASINDAN 1 AY SONRA 

GÜBRE FİYATLARINA ZAM YAPMIŞTI 

Diğer yandan Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın geçtiğimiz Şubat ayında yaptığı açıklama 

ile Tarım Kredi Kooperatifleri gübre fiyatlarında yüzde 30 indirime gitmişti. Ancak 

Tarım Kredi Kooperatiflerinin gübre fiyatlarında yaptığı yüzde 30 indirim sadece bir ay 

sürmüştü. Tarım Kredi Kooperatifleri, Erdoğan’ın bu açıklamasından bir ay sonra 19 

Mart’ta gübre fiyatlarına yüzde 30’un üstünde zam yapmıştı. Şubat ayında yapılan 

indirimle üre gübresinin fiyatı 9200 TL/tona düşerken, Erdoğan’ın bugün açıkladığı 

indirimle birlikte üre gübresinin fiyatı 12128 TL/tona inmiş olacak. 

Çiftçi kuruluşu olan Tarım Kredi’de geçmişte yaşanan gübre çelişkisinin, yaklaşık 1 yıl 

önce Tarım Kredi’ye atanan Hüseyin Aydın döneminde de devam etmesi kurumda 

yaşanan yönetim sorununun devam ettiğini gözler önüne seriyor. 

  

https://www.milligazete.com.tr/haberleri/aydin


27.12.2022 

9 

 

 

İş dünyasına bölgesel ortaklık 

çağrısı 
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, "Özel sektör olarak üretime, istihdama, 

yatırıma, ihracata devam etmeliyiz. Risklere değil, fırsatlara 

odaklanmalıyız" ifadelerini kullandı. 

 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, Türkiye'nin, 

daha fazla ticaret ve yatırımla bölgesel ve küresel bir ekonomik güç olma konumunu 

kuvvetlendirmesi gerektiğini belirterek, "Bu coğrafyadaki ülkeler küresel ekonomiye 

daha çok entegre olmak, küresel değer zincirleri içinde yer almak istiyorlar. Geçmiş 

tecrübelerimiz, hızlı adapte olan dinamik yapımızla ve yeni ortaklıklar kurarak, bu 

süreçte en büyük payı alabiliriz." dedi. 

Hisarcıklıoğlu, 2022 yılı gerçekleşmeleri ve iş dünyasının 2023 yılı beklentilerine 

ilişkin değerlendirmede bulundu. Salgının geride bırakılmasıyla hızla toparlanması 

beklenen küresel ekonominin, bu defa enerji ve gıdadaki arz-tedarik sorunları, artan 

enflasyon, jeopolitik gerilimler ve savaşların olumsuz yansımalarını yaşamaya 

başladığını ifade eden Hisarcıklıoğlu, bu süreçte küresel durgunluğun yaygınlaştığını 

ve belirginleştiğini söyledi. 

Hisarcıklıoğlu, etkileri bir süre daha sürmesi beklenen tüm bu faktörlerin gelecek 

seneki ekonomik büyüme üzerinde de baskı unsuru haline dönüştüğüne işaret 

ederek, "Dünya ekonomisinin 2022 yılında yüzde 3,2 ve 2023 yılında yüzde 2,7 ile 

daha düşük oranda büyümesi öngörüldü. Küresel finansal krizin yaşandığı 2009'dan 
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bu yana kesintisiz büyümeyi başaran Türkiye ekonomisi, önce salgın döneminde ve 

şimdilerdeyse küresel durgunluk ortamında olumlu yönde ayrışmayı başardı. Bu 

senenin 9 ayında yüzde 6 büyüme sağlandı. Yakalanan yüksek büyüme performansı 

istihdama da yansıdı. Son 2 senede toplam istihdamda 4,9 milyon kişi artış 

gerçekleşti." diye konuştu. 

Özel sektörün, dinamik yapısı sayesinde salgın sonrasında dünyadaki değişimlere 

karşı hızla uyum sağladığına dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, şu değerlendirmede 

bulundu: 

"Küresel ihracattan aldığımız pay tarihi yüksek seviyelere ulaştı. Ana ihracat 

pazarlarımızdaki durgunluk belirtilerine ve beklentilerine rağmen ihracatımızın 250 

milyar doları geçmesi ve üretimle istihdamda ulaşılan rekor seviyeler ekonomide 

yakaladığımız güçlü performansın göstergeleridir." 

"Küresel bir ekonomik güç olma konumumuzu kuvvetlendirmeliyiz" 

Hisarcıklıoğlu, Türkiye'nin, bu coğrafyada en büyük sanayi üretim kapasitesini kuran 

ülke olduğunu belirterek, "Dolayısıyla eksenimizi genişletmeli, daha fazla ticaretle ve 

yatırımla bölgesel ve küresel bir ekonomik güç olma konumumuzu 

kuvvetlendirmeliyiz. Bu coğrafyadaki ülkeler küresel ekonomiye daha çok entegre 

olmak, küresel değer zincirleri içinde yer almak istiyorlar. Geçmiş tecrübelerimiz, hızlı 

adapte olan dinamik yapımızla ve yeni ortaklıklar kurarak, bu süreçte en büyük payı 

alabiliriz." ifadelerini kullandı. 

Gelecek yıl öne çıkacak sektörlere ilişkin de değerlendirmede bulunan Hisarcıklıoğlu, 

"Geleceği şekillendirmeye başlayan iki önemli gelişme dijital ve yeşil dönüşüm. 

Dolayısıyla en çok bilişim ve enerji sektörlerinin ön plana çıkması bekleniyor." dedi. 

"OSB'lerde boş sanayi parseli kalmadı" 

Hisarcıklıoğlu, Türkiye ekonomisinin gelecek sene yüzde 5 civarında güçlü ve dengeli 

bir büyüme sergilemesinin beklendiğine işaret ederek, "Bu da hem istihdama ve hem 

de yatırımlara olumlu yansıyacaktır. Ekonomi yönetiminin finansman imkanları 

artırma ve maliyetleri düşürme yönündeki adımlarının olumlu etkileri görülmektedir." 

dedi. 

Özel sektörde artan yatırım iştahının bir yansıması olarak organize sanayi 

bölgelerinde (OSB) neredeyse boş parsel kalmadığına dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, 

şöyle konuştu: 

"Anadolu'nun pek çok yerinde sanayi yatırımı yapacak yeni arazi üretilmesi ihtiyacı 

doğmuştur. Hükümetten beklentimiz, reformlara odaklanılmasıdır. Geçmişte bu 

yönde atılan adımların olumlu etkilerini şimdi görüyoruz. TOBB olarak, üreten 

kesimlerin sıkıntılarını çözmek üzere hükümetimizle paylaştığımız birçok konu hayata 

geçti. Özel sektör koordinasyonunu TOBB'un yaptığı iş ve yatırım ortamının 

iyileştirilmesini teminen gerçekleşen kapsamlı çalışmalar sonucunda tarihi bir 

https://www.ekonomim.com/sektorler/enerji
https://www.ekonomim.com/ekonomi
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başarıya da imza attık. 190 ülkeyi kapsayan 'Doing Business' yani İş ve Yatırım 

Yapma Kolaylığı Endeksi'nde tarihimizin en iyi seviyesine yükseldik. 190 ülke 

arasında 60'ıncı sıradan 33'üncü sıraya geldik. Bu başarılı çizgimizi muhafaza 

etmeliyiz." 

"Ekonomide başlayan toparlanmayı gelecek için umut verici görüyoruz" 

Hisarcıklıoğlu, her yeni takvim yılının yeni bir başlangıç umuduyla geleceğini 

belirterek, şunları kaydetti: "Reel sektör olarak yeni bir yıla girerken ekonomide 

başlayan toparlanmayı gelecek için umut verici görüyoruz. Nüfus yapımız, üretim 

kapasitemiz, merkezi konumumuzla büyüme potansiyeli en yüksek ülkelerden biriyiz. 

Özel sektör olarak üretime, istihdama, yatırıma, ihracata devam etmeliyiz. Risklere 

değil, fırsatlara odaklanmalıyız ve ekseni genişletmeliyiz. Temkinli ama kararlı bir 

şekilde ilerlemeyi sürdürmeliyiz. Türkiye çok büyük bir ülke. Karşımıza çıkan her 

sıkıntıyı geride bırakacak azme, inanca ve imkana sahibiz. Burada esas olan bizim 

birlik ve beraberliğimizi sürdürmemiz ve kardeşliğimizi unutmamamızdır. Biz birlikte 

güçlüyüz. 2023'te reel sektörümüz için belirsizlik yerine umut hakim olmasını ve 

bereketli bir büyüme süreci diliyoruz." 
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Bankacılık sektörü yüzde 50’yi 

yakaladı 
Bankacılık sektöründe Merkez Bankası’nın makroihtiyati önlemleri 

sonrasında ivme kazanan TL mevduat oranı artışı 16 Aralık itibariyle 

yüzde 50 hedefini yakaladı. Sektörde şimdi gözler cuma günü 

açıklanacak Para ve Kur Politikası metnine çevrildi. 

 
Şebnem TURHAN 

Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Kurumu’nun (BDDK) haftalık verileri 16 Aralık 

itibariyle sektörün, kamu mevduat, yabancı mevduat bankalarının TL mevduatta 

yüzde 50 hedefini yakaladığını yerli özel mevduat bankalarının da yüzde 50 sınırına 

dayandığını ortaya koydu. 

 

Merkez Bankası’nın son Para Politikası Kurulu (PPK) metninde fonlamanın da 

liralaşmaya uygun hale getirileceğini belirtmesi bu hedefin artırılabileceğinin işareti 

olarak algılanırken gözler haftanın ve yılın son işlem günü yayımlanacak Para ve Kur 

Politikası metnine çevrildi. 

Merkez Bankası’nın ekim ortasıyla TL mevduat oranına yönelik üst üste getirdiği 

makroihtiyati önlemler bankaları hem akıl almaz yeni uygulamaları devreye almaya 

itmiş hem de TL mevduat yarışını hızlandırmıştı. Merkez Bankası hem bankalara TL 

mevduatta yüzde 50 oranının altında kaldıkları takdirde ek menkul kıymet tutma hem 

de yabancı para zorunlu karşılık tutarı üzerinden bankaya komisyon ödemeleri 

zorunluluğu getirdi. Yeni yılla birlikte TL mevduatta yüzde 50’nin altında kalan 

bankalar hem menkul kıymet alacak hem de yüksek komisyon ödeyecek. 
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4 haftada 12.9 milyar dolarlık çözülme 

Merkez Bankası’nın önlemleri ve politika faizi indirimleri sonrasında ticari kredi faizleri 

sert gerilerken TL mevduat kapma yarışı hızlandı ve mevduat faizleri yüzde 30 

sınırına dayandı. TL mevduat faizlerindeki artış ile döviz mevduatını değiştiren 

müşterilere sağlanan avantaj paketlerinin ardından bankacılık sektöründe toplam 

mevduat içinde TL mevduat oranı da arttı. 

Nitekim Merkez Bankası’nın haftalık verileri de son 4 haftada yurtiçi yerleşiklerin 

döviz mevduatında 12.9 milyar dolarlık gerileme olduğunu ortaya koydu. 16 Aralık 

haftası itibariyle yurtiçi yerleşikler parite etkisinden arındırılmış şekilde 2 milyar 420 

milyon dolarlık çözülme yaşanırken 9 Aralık haftasında ise 2 milyar 644 

milyon dolar gerilemişti. 2 Aralık haftasında ise 2 milyar 356 milyon dolar düşüş 

varken 25 Kasım haftasında ise 5 milyar 534 milyon dolarlık düşüş olmuştu. 

 

BDDK haftalık verilerine göre bankacılık sektöründe TL mevduat oranı 16 Aralık 

haftası itibariyle yüzde 51,82 seviyesine yükseldi. Bu yıl başına göre bankacılık 

sektöründe TL mevduat oranındaki artış 16.60 puan oldu. Yılbaşında sektörde TL 

mevduat oranı yüzde 35,22 seviyesinde bulunuyordu. 

Özellikle temmuz sonrasında makroihtiyati önlemlerin sıkılaştırılmasıyla birlikte artış 

başladı ve ekim ortasından itibaren ise ivme kazandı. 

En yüksek oran kamu mevduat bankalarında 

Kamu mevduat bankalarının TL mevduat oranı da 16 Aralık itibariyle yüzde 54,62 ile 

tüm sektörde en yüksek seviyede. Yılbaşından bu yana 14.18 puanlık bir artış 

gerçekleşti. 2022 başında kamu mevduat bankalarının TL mevduat oranı yüzde 

40,45 seviyesindeydi ve yine sektörün en yüksek TL mevduat oranına işaret 

ediyordu. 

 

Yerli özel mevduat bankalarının yılbaşında yüzde 33,64 olan TL mevduat oranı 16 

Aralık itibariyle yüzde 49,33’e çıktı ve yüzde 50 sınırına dayandı. Böylece yılbaşından 

bu yana yerli özel mevduat bankalarında TL mevduat oranındaki artış 15.69 puan 

olarak hesaplandı. 

 

En hızlı TL mevduat artışına ise yabancı mevduat bankaları sahip oldu. Yılbaşında 

TL mevduat oranı yüzde 32,33 seviyesinde olan yabancı mevduat bankalarında 16 

Aralık itibariyle bu oran yüzde 52,03’e çıktı ve Merkez Bankası’nın belirlediği oranın 

üzerine yükseldi. 2022 başından bu yana yabancı mevduat bankalarının TL mevduat 

oranındaki iyileşme 19.70 puan oldu. 

Para ve Kur Politikası yarışta ivmeyi belirleyecek 

Bankacılık sektörü kaynakları gözünü bu cuma günü açıklanacak olan 2023 yılı Para 

ve Kur Politikası metnine çevirdi. Makroihtiyati önlemlerin 2023 yılında da sürmesini 

bekleyen sektör temsilcileri çok hızlı bir aksiyon alınmasını beklemese de sektörün 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz/usd-trl-amerikan-dolari-turk-lirasi
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yüzde 50 oranını yakalamasının ardından Merkez Bankası’nın ilk işinin bu hedef 

oranında yükseliş yönlü bir revizyon yapmasına kesin gözüyle bakıyor. Bunun yanı 

sıra sektörün önünde iki seçenek olduğunu belirten bankacılık sektörü kaynakları ya 

yüksek TL mevduat oranı vermek ve karda düşüşü kabullenmek ya da ek menkul 

kıymet tutma zorunluluğuyla düşük faiz riskini üstlenmek. 

 

Kaynaklar bankaların kendi bünyesindeki mevduatın da kaçmaması için mecburi bir 

TL mevduat faizi yarışında olduklarını söylerken yeni politika metninin bu yarışın 

ivmesinde belirleyici olduğuna da dikkat çekti. 

Mevduat faizlerine baskılamak için adım gelir mi 

Bankacılık sektörü kaynakları makroihtiyati tedbirlerin sürekli olarak dinamik şekilde 

gelişmelere göre düzenlendiğini belirterek Para ve Kur Politikası metninde de 

düzenlemeler olsa da 2023 içinde yine dinamik şekilde aksiyon alınacağını dile 

getirdi. Kaynakların verdiği bilgiye göre yine PPK metninde söylendiği gibi fonlama 

kanallarının açık piyasa işlemlerine kaydırılması ve swap kanalının azaltılmasına 

yönelik düzenlemeler de metinde yer alması beklenen konular arasında bulunuyor. 

Sektör kaynakları döviz tutmayı cezalandırıcı adımların gelebileceğini de ifade ederek 

oldukça yükselen TL mevduat faizine yönelik de bir düzenleme olabileceği sinyalini 

verdi. Kaynakların verdiği bilgiye göre Merkez Bankası’nın mevduat faizlerini aşağı 

baskılamak üzere adımlar atabileceğine dikkat çekti. 

Kredi büyüme hızları ivme kazandı 

Merkez Bankası haftalık verilerine göre 16 Aralık itibariyle toplam kredi büyümesi 13 

haftalık yıllıklandırılmış ve kur etkisinden arındırılmış şekilde yüzde 38,34’e yükseldi. 

Kamu bankalarında bu büyüme yüzde 50,09 olurken özel bankalarda yüzde 28,79 

oldu. Ticari kredilerde ise kurumsal kredi kartları hariç 13 haftalık yıllıklandırılmış kur 

etkisinden arındırılmış büyüme yüzde 29,54’e çıktı. Tüketici kredilerinde 

arındırılmamış artış ise yüzde 49,87 oldu. Kamu bankalarında 13 haftalık 

yıllıklandırılmış kur etkisinden arındırılmış ticari kredi büyümesi yüzde 53,65 olurken 

tüketici kredilerinde arındırılmamış büyüme yüzde 13,4 oldu. Özel bankalarda 13 

haftalık yıllıklandırılmış kur etkisinden arındırılmış ticari kredi büyümesi yüzde 9,23’e 

gerilerken tüketici kredileri arındırılmamış olarak yüzde 83,15 hızlı bir büyüme 

gösterdi. 

TL mevduat ile ticari kredi faizi farkı 10 puan 

Merkez Bankası haftalık verilerine göre bankaların TL mevduat için uyguladıkları 

ortalama faiz oranı 16 Aralık haftasında bir önceki haftaya göre değişmeyerek yüzde 

16,86’da kalırken 3 aya kadar vadeli TL mevduat faizi yüzde 22,99’a çıktı. Ve 0.5 

puanlık haftalık artış yaşandı. Ticari kredi kartı ve KMH hariç TL ticari kredi faizi de 

0.4 puanlık düşüşle 16 Aralık haftasında yüzde 13,07’ye indi, toplam ticari kredi faizi 

ise 0.3 puanlık düşüşle yüzde 13,76’ya geriledi. Böylece TL mevduat faizi ile ticari 

kredi faizi arasındaki makas 9.92 puanla 10 puana dayandı. Tüketici kredi faizlerinde 

ise ticari kredi faiz kadar sert bir düşüş yaşanmadı. 16 Aralık haftası itibariyle ihtiyaç 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz
https://www.ekonomim.com/finans/faiz
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kredisi faizi 0.35 puan düşüşle yüzde 30,36’ya inerken, taşıt kredi faizi 0.12 puan 

artışla yüzde 24,35’e, konut kredisi faizi de 0.22 puan artışla yüzde 19,73’e yükseldi. 

 

  

https://i.ekonomim.com/storage/files/images/2022/12/27/sebnem-nGkf.jpg


27.12.2022 

16 

 

Cumhurbaşkanı Erdoğan: 58 milyar 

metreküplük doğalgaz rezervini 

keşfettik 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Kabine Toplantısından sonra 

yaptığı açaklamada, "Fatih sondaj gemimiz, Çaycuma 1 sandajında 58 

milyar metreküplük doğalgaz rezervini keşfetti." dedi. 

 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan başkanlığındaki Cumhurbaşkanlığı Kabine 

toplantısı sona erdi. Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'ndeki toplantı, yaklaşık 3 saat 40 

dakika sürdü. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Kabine Toplantısından sonra kamuoyunun merakla EYT 

düzenlemesi, memur maaşları artışı, doğalgaz keşiflerine ilişkin konularda 

açıklamalarda bulundu.  

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın konuşmasından önemli satırbaşları şöyle: 

"Asgari ücret 2021'e göre 3 kat, yılbaşına göre 2 kat artış yaptık. Asgari ücrete 

verdiğimiz devlet katkısını da 250 liraya çıkardık. 

Yani 8507 liralık asgari ücretin 250 lirası işveren tarafından değil devletçe 

ödenecektir. 
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EYT yılbaşından önce gündemden çıkacak 

Çalışanlarımızın, emeklilikle ilgili beklentilerini karşılayacak hazırlığı yakında 

tamamlıyoruz. EYT'yi yılbaşından önce gündemden çıkaracağız. 

Memur ve emekli maaş artışlarını da bu yaklaşımla yapacağız. Ülkemizin zenginliğini 

çalışanlar başta milletimizin her kesimine yansıtmakta kararlıyız.  

Amacımız 2024'te tek haneli enflasyon rakamlarına ulaşmak 

Enflasyon hızla düşecek, amacımız 2024'te ülkemizi tek haneli enflasyon rakamlarını 

kavuşturmaktır. 

Ülkemizin tüm potansiyalini sonuna kadar kullanıyoruz. Fırsatçılar bizim gözümüzde 

günübirlik yüksek kazanç uğruna kendilerinin de içinde bulunduğu Türkiye gemisini 

delmeye çalışan haramzadelerdir. 

Karadeniz'de 58 milyar metreküplük yeni doğalgaz rezervi 

Fatih sondaj gemimiz, Çaycuma 1 sandajında 58 milyar metreküplük doğalgaz 

rezervini keşfettik. 

Karadeniz’deki doğalgaz rezervimiz, yeniden değerleme çalışmaları ve Fatih Sondaj 

Gemimizin Çaycuma-1’deki 58 milyar metreküplük yeni keşfiyle 170 milyar metreküp 

artarak toplam 710 milyar metreküpe ulaştı. 

Nihai amacımız, petrol ve doğalgazda dışa bağımlılığımızı bir an evvel tamamen 

kırarak Türkiye’nin enerji bağımsızlığını ilan etmektir. Bizler çalışmakla, üretmekle, 

gayret etmekle mükellefiz. Takdir Allah’tandır." 

Tarım Kredi Kooperatiflerinde indirim 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Gübre ve yem fiyatlarını nisan sonuna kadar sabitliyoruz." 

dedi. Erdoğan, Türkiye Tarım Kredi Kooperatiflerinin bazı kimyevi gübre çeşitlerinde 

yüzde 13'e varan, karma yemde de yüzde 5'e varan indirim yapacağını açıkladı. 
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Kılıçdaroğlu'dan İstanbul teklifi: 

Derhal seçime gidelim 
CHP lideri Kılıçdaroğlu, "Derhal İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığı 

ve İstanbul’daki bütün belediyeler için seçime gidelim. Sen yargıyı sopa 

olarak kullanıp bunları yapıyorsun ama millet bunların doğru olmadığını 

biliyor ve görüyor." dedi. 

 
CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, CHP Genel Merkezi’nde internet medyası 

temsilcileri ile bir araya geldi. 

Kılıçdaroğlu, İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem İmamoğlu'nun yargılandığı 

"hakaret" davasıyla ilgili, "Derhal İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığı ve 

İstanbul’daki bütün belediyeler için hemen seçime gidelim. Yüreği varsa cesareti 

varsa açıkça meydan okuyoruz. Sen yargıyı sopa olarak kullanıp bunları yapıyorsun 

ama millet bunların doğru olmadığını biliyor ve görüyor. Demokrasiye inanıyorsan, 

Ekrem İmamoğlu’nu gereksiz yere suçlamak istiyorsan o zaman en güçlü irade 

milletin iradesidir. Gidelim milletin iradesine hemen seçimleri yapılım. Yüreğin 

yetiyorsa gel. Aynı şeyi Yalova için de yapalım." dedi. 

Kılıçdaroğlu, tekliflerinin kabul edilmesi halinde İstanbul için adaylarının Ekrem 

İmamoğlu, Yalova için de Vefa Özmen olacağını söyledi. 

Kılıçdaroğlu, 6’lı masanın cumhurbaşkanı adayı ile ilgili tartışmaların hatırlatılması 

üzerine, "Hangi kanalı açsanız cumhurbaşkanı adayı kim olsun? Kim olursa olsun. 

Bizim niyetimiz sistemi değiştirmek. Çünkü varolan sistem Türkiye’yi getirdi felaketin 

eşiğine soktu. Hepimiz tanığıyız. Biz bu sistemi değiştireceğiz. Demokrasi olsun 
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istiyoruz dolayısıyla cumhurbaşkanı adayının kim olacağı konusunda önce kendi 

aramızda demokratik standartları oluşturmak, altına imza atmak, bunu kamuoyu ile 

paylaşmam, ülkeyi hangi şekilde yöneteceğiz onun kararını vermek, ekonomiden 

yargıya kadar yapılacaklar hakkında görüş birliği sağlamak… Ondan sonra de bir 

cumhurbaşkanı adayı belirlemek." ifadelerini kullandı. 

Altılı masa dağılır endişeniz var mı ve kendinizi kazanılacak aday olarak görüyor 

musunuz?” sorusuna Kılıçdaroğlu, “Altılı masa niye dağılsın? Dağılması için Erdoğan 

her şeyi yapıyor. Havuz medyası da dahil. Yok dağıldı, dağılacak, HDP masanın 

altında, üstünde…Bunların hiç birine inanmayın. Hepimiz gayet güzel sağduyu ile 

yönetiyoruz. Hepimiz demokrasi istiyoruz, dağılma şansı yok. Altılı liderin göstereceği 

aday kazanacak. Kimi gösterirse. Sağ duyu ile hareket edeceğiz ve aday kazanacak.” 

yanıtını verdi. 

Başörtüsü teklifi 

Başörtüsü ile ilgili anayasa oylamasındaki tutumunun sorulması üzerine Kılıçdaroğlu, 

“Anayasa değişikliğini elbette görüşeceğiz. Verilen teklifin sorunlu olduğunu biliyoruz. 

Geldikleri zaman düşüncelerimizi paylaşacağız.” diye konuştu. Kılıçdaroğlu, şöyle 

devam etti: 

“Sistemi niye tartışmıyoruz. Altı lider önce demokrasi diyor. Kimi aday belirlerse onun 

arkasında olacağız. Aday Ali mi veli mi tartışmasından bunu çıkarmalıyız. 

Zamanlama konusunda Erdoğan ve yakın çevresi işi kişi ekseninde götürmek istiyor. 

Bunun bilinçli bir yönlendirme olduğuna inanıyorum. Yani kendimize bir kral arıyoruz. 

Kurallardan vazgeçtik, yeni bir kral arıyoruz. Biz kural istiyoruz, kral değil. Kral kim 

olursa olsun. Ama kurallarına göre çalışan bir devlet yapısı istiyoruz burada. 

Demokrasi olmasını istiyoruz.. " 

Anketler 

Cumhurbaşkanlığı adayları konusunda anketler üzerinden yönlendirme yapıldığını 

söyleyen Kılıçdaroğlu, "Erdoğan ve onun yakın çevresi olayı kişi ekseninde götürmek 

için anketleri bu çerçevede yapıyor. Tartışmalar, konuşmalar, televizyon programları, 

“Aleni olsun, benim olsun” üzerinden yapılıyor. Bunun bilinçli bir yönlendirme 

olduğuna inanıyorum." dedi. 
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Paran mı var, derdin var 

 

Şeref OĞUZ 

27 Aralık 2022 Salı 

Parası olana hayati tavsiye; “kredi bulabiliyorsan üzerine atla ve alabildiğin kadar 

al...” Parası dolarda olan; tutar, altında ise sabreder, lirada ise kaçar 

kurtulur ondan. Zira arkasından enflasyon koşuyordur ve negatif reel faiz, lirayı 

eriten asit gibi… Ya harca ya da başka bir şeye dönüştür… 

Paradan para kazanmaya dair söylenecek şudur; TL, yakar top gibi. Eline geçen 

ondan kurtulmaya çalışıyor. Döviz mi? Döviz, enflasyona karşı UHT süt gibi. Tatsız 

ama dayanıklı… En azından enflasyon hararetinde çabuk bozulmuyor. Borsa ise 

taze günlük süt… Vitaminli ama dikkatli iç, çabuk bozulabilir. 

LİRANIN BAHTI NE ZAMAN AÇILIR? 

Karl Marks; “bir ülkeyi tek kurşun atmadan yok etmenin en iyi yolu, parasını 

eritmektir” der. Haklıdır da… Her ne kadar ekonomi, Marks’ın zamanından bu yana 

çok değişmiş, gelişmiş, serpilmiş olsa da ana fikir değişmemiştir. 

Ülkenin ekonomik namusu, parası üzerinden değerlenir, okunur, bilinir. 

Liranın bahtına gelince… Liralaşma diye bir temennisi var ekonomi yönetiminin… 

Ancak bu yönde eylemi yok. Hatta ihracattaki gelişmeler; “lira aşırı değerlendi, 22-

25 TL” olması gerektiğini savunanlar var. Görünen o ki liraya itibar iadesi, 

enflasyonla topyekûn mücadelenin başlayacağı seçim sonrasında… 

İKİ SORU İKİ CEVAP 

Peki ya enflasyon? Onunla nasıl mücadele edilecek? 

Seçime kadar sadece market baskınları, etiket dövmeler, stokçulara 

gözdağı gibi zaptiye tedbirleriyle yol alacağız. İndirilecek KDV oranı kalmadı, 

üreticiye aktarılan kaynakların netice verip vermeyeceği de belli değil. Bu 

yüzden seçimi bekleyeceğiz. Enflasyon, seçimi kazananın uğraşı olacak. 

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
https://www.ekonomim.com/finans/doviz
https://www.ekonomim.com/ekonomi
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Resesyon enflasyonu geriletmez mi? 

Geriletir de durgunluk ABD ve AB için tehdit olsa da bizde buna izin verilmiyor. En 

azından seçime dek… Enflasyonla mücadeleyi durgunluk yapacak fakat seçim 

sonrasında… Bu sürede ağırlık, tekno-üretime kayabilir ve daha iyi bir şeydir. 

NOT 

YATIRIMA DAİR PAT ANİ SORUYA KÜT ANİ CEVAPLAR 

Döviz bozulup araba alınır mı? Galerilerde bulabiliyorsan al! 

Altın bozulup ev alınır mı? Altın tırmanma eğiliminde, ev fiyatları gerileme 

vaadinde… Bekle! 

Altın mı, gümüş mü almalı? Gümüş daha heyecanlı olabilir. Altının 

geleceğinden yalnızca yaradan emin olabilir. 

Peki ya borsa? Borsada yeni hikâyeleri halka arz olan şirketler mi yazıyor? 

Yatırımcı her halka arza “kazandıracak” gözü ile bakıyor. Elindeki parasını halka 

arzlara yığıyor. Zaten alabilirse az alıyor. 

Biriktirmesek, harcasak? Zaten çoğu kişi böyle yapmaya başladı. Fiyatlar daha da 

artacak zihin yapısına evrilen fiyatlandırma anlayışı, 

lirayı eşyaya, mala, emtiaya çevirme yolunu seçiyor. 

  

https://www.ekonomim.com/finans/altin
https://www.ekonomim.com/finans/borsa
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Abdulkadir Selvi  

Kılıçdaroğlu ve Akşener’den karşılıklı hamleler 

6’lı Masa’da yaşananlara ilişkin olarak Cumhurbaşkanı Erdoğan bir değerlendirmede 

bulunuyor. Onu aktaracağım. Ama önce 6’lı Masa’ya ilişkin kulisleri paylaşmak 

istiyorum.     

Ekrem İmamoğlu’na siyasi yasak kararı siyasi dengeleri altüst edecek kadar önemli 

bir gelişmeydi. Ancak tam aksi oldu. 6’lı Masa’yı ortadan ikiye böldü. Masanın bir 

ucunda Kılıçdaroğlu, diğer ucunda ise Akşener yer alıyor. Mahkeme kararını Ekrem 

İmamoğlu ile Meral Akşener’in çak yaparak kutlamaları, İmamoğlu ile Akşener’in 

Saraçhane’deki el ele sergiledikleri dayanışma Kılıçdaroğlu’nda, “Bunlar bana karşı 

kumpas kuruyor” duygusunun oluşmasına neden oldu. “Saraçhane’yi sosyal 

medyadan öğrendim” açıklaması onun üzerine geldi. Akşener’e yönelik “Bir parti, 

diğer partinin içişlerine karışmamalı” uyarısı ise bir işaret fişeğiydi. 

Neyin işaret fişeği? 

Her ne kadar Akşener, “Kimseden izin alma mecburiyetim yok, söyleyeni de fena 

çarparım” diye efelense de Kılıçdaroğlu 6’lı Masa’da yeni bir tartışma başlattı. 

KILIÇDAROĞLU’NUN ÇIKIŞI 

CHP lideri son iki söyleşisinde, çoklu aday konusunu tartışmaya açtı. 

Daha önce 6’lı Masa’nın ortak aday çıkarması gerektiğini söylüyordu. CHP 

kulislerinden edindiğim izlenim, Akşener’in tavrı ve İYİ Parti’deki Kılıçdaroğlu karşıtı 

hava nedeniyle CHP lideri, 6’lı Masa’dan ortak adayın çıkma ihtimalinin zayıfladığını 

düşünüyormuş. O nedenle çoklu adayı tartışmaya açmış. Bunun bir nedeni 

de, Ekrem İmamoğlu konusundaki tavrı 

nedeniyle Kılıçdaroğlu’nun, Akşener’e, “Madem o kadar çok istiyorsun. O zaman 

Ekrem İmamoğlu’nu aday göster” mesajını vermesiymiş. Akşener bunu göze alabilir 

mi, bilmem. Çünkü bu durumda 6’lı Masa dağılır. 

KORAY AYDIN’IN RESTİ 
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Ama Akşener’in başka bir zorluğundan söz ediliyor. İYİ Parti’nin etkili 

isimlerinden Koray Aydın’ın, Kılıçdaroğlu ortak aday gösterildiği takdirde kendisine 

yakın 15-10 milletvekili ile Kılıçdaroğlu’nun adaylığına karşı çıkacağı yönünde. Koray 

Aydın’ın, “Kılıçdaroğlu ortak aday olursa ben yokum” diye rest çektiği söyleniyor. Bu 

bir sır değil; Koray Aydın, Kılıçdaroğlu’nun kazanamayacağını daha önce de 

açıkladı. Koray Aydın, Buğra Kavuncu ve Yavuz Ağıralioğlu, Mansur Yavaş’ı istiyor. 

GERİLİM ARTIYOR 

Bir süre önce Gürsel Tekin’in “HDP’ye bakanlık verilebilir” çıkışından sonra CHP ile 

İYİ Parti arasında merkezinde HDP’nin yer aldığı müthiş bir kavga yaşanmıştı. 

Bu kez de Kılıçdaroğlu ile Akşener arasında merkezinde Ekrem İmamoğlu’nun yer 

aldığı kıran kırana bir mücadele veriliyor.Ama asıl kıyamet cumhurbaşkanı adayının 

belirlenme sürecinde kopacak. O gün yaklaştıkça Kılıçdaroğlu ile Akşener arasında 

gerilim artıyor. 

AKŞENER, ABDULLAH GÜL 

Bir süredir Akşener’in, Ekrem İmamoğlu ısrarından vazgeçmeye başladığı söyleniyor. 

Rotanın yeniden Mansur Yavaş’a çevrildiği konuşuluyor. Ama asıl benim kulağıma 

başka bir şey geldi. Meral Akşener ile Abdullah Gül arasında bir yakınlaşma 

oluşmaya başlamış. Biliyorsunuz Akşener, 2018 seçimlerinde Abdullah Gül’ün ortak 

cumhurbaşkanı adaylığını önlemişti. Kılıçdaroğlu, cumhurbaşkanı adaylığında 

gemileri yakınca Akşener, Abdullah Gül’ü de denkleme dahil etmek istemiş olabilir. 

Çünkü son günlerde Abdullah Gül’e yönelik olumlu mesajlar vermeye başladı. 

Önümüzdeki günlerde Meral Akşener’in, Abdullah Gül’ü ziyaret edeceği konuşuluyor. 

RUHU ÖLDÜ 

6’lı Masa’da ne oluyor diye soracak olursanız, vatandaşı ilgilendiren bir şey yok. Taht 

oyunları yaşanıyor. 6’lı Masa ruhunu kaybetti. 

ERDOĞAN NE DEDİ? 

Bu arada yazımın başındaki Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın 6’lı Masa’ya ilişkin 

değerlendirmesini unutmuş değilim. Erdoğan, “Bunlar birbirlerine iyice girdiler. 

Bunlardan ne köy olur ne kasaba. Biz kendi işimize bakalım” diyor. 

6’lı Masa’daki yaşananlara bakınca, Erdoğan haksız mı? 

İMAMOĞLU, ERDOĞAN’IN NAMAZ KILDIĞI CAMİYİ İSTEDİ 

CHP’liler cami yaptırmak için yarışa girdiler, diye bir iddia içinde değilim. Anlatacağım 

olay Ekrem İmamoğlu’nun Konya ziyaretiyle ilgili. Hani Ekrem İmamoğlu ile ilk kez 

karşılaşmış görüntüsü veren genç bir kız, “Ben hukukçuyum ama gerçekten bu 

ülkeden hiç umudum yok” demişti. Ekrem İmamoğlu’nun, “Hayır, hayır” diye sarıldığı 
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kız hemen teselli bulmuş ve “Her zaman yanınızdayız. Her şey çok güzel 

olacak” diyerek İmamoğlu ile selfie çektirmişti. O kızın daha önce İmamoğlu ile 

çektirdiği fotoğrafı ortaya çıktı. Olayın önceden hazırlanmış bir tiyatro olduğu iddia 

edildi. 

 

Ama ben işin orasında değilim. 

Cuma günü CHP’nin 11 büyükşehir belediye başkanı Konya’da toplandı. CHP il 

başkanlığı her belediye başkanını cuma namazında bir camiye yönlendirdi. Konya 

gibi muhafazakâr bir yerde CHP açısından iyi bir imaj çalışması olarak 

düşünüldü. Ekrem İmamoğlu, cuma namazını Hacı Veyiszade Camisi’nde kıldı. 

Ama Ekrem İmamoğlu, cuma namazını Kapu Camisi’nde kılmak istemiş. Neden? 

Çünkü Erdoğan, Pınarhisar Cezaevi’nden çıktıktan sonra Konya’ya gelince cuma 

namazını Kapu Camisi’nde kılmış. Ekrem İmamoğlu da Erdoğan’ın izini takip ederek, 

Konya’da aynı camide cuma namazı kılmak istemiş. Ama bu haber Kılıçdaroğlu’na 

uçurulunca, CHP’de cami savaşı başlamış. Kılıçdaroğlu, “Ne münasebet” demiş. 

CHP Genel Merkezi’nin müdahalesiyle, Ekrem İmamoğlu’nun camisi değiştirilmiş, 

Hacı Veyiszade olmuş. 

 



27.12.2022 

25 

 

ERDOĞAN’IN İZİNDE 

Ekrem İmamoğlu, “Erdoğan’ın kâbusuyum” diyor ama bence tam aksine Erdoğan’ı 

taklit ediyor. Öyle ki Erdoğan’a hapis kararı Yargıtay tarafından onanınca 

Saraçhane’de toplanılmıştı. İmamoğlu da mahkemeden hapis kararı çıkınca ilk iş 

olarak Saraçhane davetinde bulundu. Sonra gittiği Konya’da Erdoğan gibi Kapu 

Camisi’nde namaz kılmak istedi. Bakalım sırada ne var. 
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Esfender KORKMAZ 

Çalışanın satın alma gücü düştü 

27 Aralık 2022 Salı 

Pazar günü bir gazete bir söyleşiyi üst manşetten vermişti; ''Asgari ücrete yüzde 

54,60'lık zam, TÜİK enflasyonu olan yüzde 84'ün bile 30 puan altındadır.'' 

Her şeyden önce açıklanan 8506 liralık Asgari ücret 2023 asgari ücretidir. 

Dolayısıyla 2022 enflasyonu ile karşılaştırmak yanlıştır. Asgari ücrette artışı 2023 

enflasyonu ile karşılaştırmak gerekir. 

Öte yandan 2023 tüm yıl için aynı asgari ücret uygulanırsa yıllık asgari ücret artış 

oranını, 2022 yılı ikinci yarısında verilen 5500 liralık asgari ücrete göre değil, 2022 

ortalaması olan 4875 liralık asgari ücrete göre hesaplamak gerekir. Bu durumda 

asgari ücret artışı yüzde 74,48'dir.  

Parantez içinde söylemek gerekir ki; asgari ücrete yapılan artış zam değil enflasyona 

göre düzeltmedir. Eğer asgari ücrete enflasyon artı büyüme üstünde artış yapılırsa o 

zaman zam olur. 

Öte yandan asgari ücretlerin hükümet tarafından geçmiş yıllarda tırpanlanıp 

tırpanlanmadığını, 2020 yılını baz yılı olarak alıp, hesaplayabiliriz. 
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Not: Endeksler, ortalama aylıktır. TÜİK'in verilerinden hesaplandı. 

1-Geçmiş iki yılda, asgari ücret artışı yüzde 109,7 ve TÜFE artışı yüzde 106,43 

olmuştur. Demek ki asgari ücrette, TÜFE'ye göre 3,34 puan daha fazla artış 

olmuştur. Ancak asgari ücrete büyümeden pay verilmemiştir. 

2021'de GSYH'da büyüme yüzde 11 oldu. 2022'de yüzde 3,5 olursa, iki yıl için asgari 

ücretliye büyümeden pay olarak iki yıl için 14,9 oranında pay verilmesi gerekirdi. Bu 

durumda asgari ücretli 2020 yılındaki refahını sürdürmesi için iki yıllık artış yüzde 

124,67 olmalıydı. Demek ki hükümet enflasyonu kullanarak asgari ücretlinin ücretini 

tırpanlamış, diğer üretim faktörlerine göre, yani nispi anlamda satın alma gücünü 

düşürmüş.  

2-Son iki yılda gıda fiyatları, asgari ücret artışının çok üstünde, yüzde 132,84 

oranında artmış. TÜİK TÜFE sepeti içinde gıdanın payı yüzde 25,3'tür. Asgari 

ücretlinin aylık harcama sepeti içindeki payı ise en az yüzde 50'dir. Hükümet mutfak 

enflasyonuna göre değil de, TÜFE'ye göre artış yapınca, çalışanın hakkını yemiş 

oluyor. 

Eğer ücret ve maaş artışlarını düzenlemek için bir geçinme endeksi yapılsaydı, 

çalışanın satın alma gücü korunurdu. 

3-2023 enflasyonu için tahmin yapmak zordur. Çünkü risklerin nasıl yönetileceğini 

bilmiyoruz. Bu risklerin başında dış borçlarda temerrüt riski var. Dış borçlarda 

temerrüt krizin dip yapması demektir. Yeni bir kur şoku hiper enflasyon da yaratabilir. 

Siyasi iktidar 2023 seçim yılında her seçim yılında olduğundan daha fazla popülizm 

yapacaktır. KOBİ kredileri, olduğu gibi harcamaya gidiyor. Bütçeden seçim popülizmi 

için para dağıtılması da talebi artırır. Ama döviz sorunu nedeniyle girdi ithalatı 

düşerse, üretim azalır ve mal ve hizmet arzı daralır. Zaten 2022 üçüncü çeyreğinde, 

sabit sermaye yatırımları eksi yüzde 1,3 oldu. Belirsizlik nedeni ile yatırım 

yapılmazsa, mal arzı düşer. Arzın daraldığı talebin arttığı bir ortamda hiper enflasyon 

riski yüksektir. Dahası mal ve ilaç kıtlığı sosyal huzurumuzu bozar. Zaten ekmeğimizi 

ne olduğunu bile anlamadığımız 10 milyon yabancıyla bölüşüyoruz. 

4-En büyük risk, hükümetin gündeminin Türkiye'nin ve halkın iktisadi gerçeklerinden 

uzak olmasıdır. Yüzde 100'lere varan bir enflasyon ortamında tek haneli faizde 

kaldığımız sürece, TL'den kaçış enflasyonu artıracaktır. 

Bütün bunlara rağmen hükümetin tek haneli faizde diretmesi ve istikrar önlemlerinden 

uzak durması, iktisat tarihinde bir ilktir ve son olacaktır. 
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İbrahim Kahveci 

Apartmanda daire hesabı... 

Çok katlı bir apartmanda oturuyor ve bazı ortak mülkiyetler üzerinde diğer komşularla 

kısmen kader birliği içindesiniz. 

Aslında herkes kendi hayatını kuruyor ve yaşıyor. Herkesin derdi geçim derdi... 

Faturaları ödemek, evladına iyi bir eğitim vermek vs vs... 

Ama durum sizin için değişti. Çünkü siz bir inşaat mühendisi olarak apartmanın temel 

kolonlarının çökmeye başladığını görüyorsunuz. Binanın temelleri çatırdıyor ve en 

küçük sarsıntıda o binanın yıkımla karşı karşıya olduğunu çok net biliyorsunuz. 

Diğer kattakiler ise yöneticiden memnunlar. Çünkü binanın dışını çok güzel boyuyor; 

etrafı da güzel süslerle gösterişli hale getiriyor. 

Binanın temel ihtiyaçlarına hiç yatırım yapmasa bile süsleme ve güzelleme uzmanlığı 

ile işi adeta yıllarca götürmüş durumda. 

Soru şu: Bina yıkılmadan bunu apartmandakilere nasıl kabul ettireceksiniz? Yıkım 

yaşandığında da zaten konuşmaya gerek kalmayacak ve apartmanda herkes göçük 

altında kalmış olacak... 

*** 

Bugün eğitim sistemimiz bir neslin gelecek hayatını bitirmek üzerine kurulmuş 

durumda. Herkes üniversiteli ama herkes vasıfsız ve geleceksiz. 

Herkes müdür ama çalışan olmadığından gelir yok... Gelir olmadığından da fakirlik 

kol geziyor... Ama olsun herkes müdür ya... Gelirsiz ve fakir müdürlükten mutluluk 

duyuyor insanlar. 

Ülkenin katma değeri sürekli geriliyor; ihracatın yüzde 6,5’larında seyreden yüksek 

katma değer oranı yüzde 2,5’lara düşmüş ama ne çare... 
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Üretim üretim deniliyor ama Ülkeden okuyanlar gidiyor yerlerine Afganlı, Somalili, 

Yemenli vs vs geliyor. Demografik değişimin maliyeti zaten başlı başına büyük sorun. 

Ama asıl büyük sorun Ülkenin temel değerlerinin yanında kurumsal ve kuralsal 

yapılarının çöküşüdür. 

Kısaca durum sadece yıkımın vaktini tahmin etmeye kalıyor. Süreç çok net ve apaçık 

ortada... 

O zaman ne yapılacak? 

*** 

Sizin uzmanlığınızı ve gelecek ‘büyük yıkım’ tehlikesini görenlerle beraberliğiniz o 

kadar basite indirgeniyor ki; bazıları hala derdin apartman yöneticisi olduğunu 

sanıyor. Oysa kimsenin yönetici vs ile derdi ve/veya onu düşünecek durumu yok. 

Mesele apartmanın yıkımını önleyecek tedbirlerin bir an önce alınması... 

Hani Güldür Güldür Şov’da vardı... En küçük parça atom ise ve insan da tahta da 

atomdan oluşuyorsa siz insana tahta mı demek istiyorsunuz? Mantık bu seviye... 

Derdi Ülke olanla derdi Liderinin koltuğu olan nasıl aynı kefede ve aynı akıl 

çerçevesinde değerlendirilebilir ki? 

Kısaca sorun çok büyük. 

Bir tarafta yıkımdan bihaber olup derdi apartman yöneticiliğine sahip çıkmak olanlar 

ile bir yanda uzmanlığın dışında görülemeyen büyük yıkım tehlikesi... 

Ne yapacaksınız? Ya da ne yapmalısınız? 

*** 

Bu kısır döngüde istenen ne olabilir? Tartışılması, konuşulması istenen nedir? Elbette 

apartman yöneticiliği konusu büyük yıkımın göz ardı edilmesi ile konuyu basit bir 

kısırdöngüye sokacaktır. 

O zaman temel mesele, büyük yıkımın gerçek zeminde tartışılmasına yol 

açabilmektir. Yöneticinin isminden ziyade geleceğin yapımı ve tehlikeyi bertaraf 

etmek ilk görev olmalıdır. O nedenle mühendisin ve ailesinin derdi daire hesabı vs 

olamaz. Ailede herkes ama herkes büyük tehlikenin bertaraf edilmesi noktasına 

odaklanmalıdır. 

Böyle bir ortamda yönetici ismi tartışmak bir bakıma binanın yıkımına yo açmakla eş 

değerdir. 

*** 
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Demek ki 2 temel durum vardır: 

1- Apartman yöneticiliği hiç önemli değil; yöneticilik sadece yıkımı önlemek için bir 

araçtır. O nedenle isimlerin önemli yoktur ve tartışmanın zemini isimlerden ziyade 

apartmanın görülmeyen yıkım tehlikesidir. 

2-Diğer önemli olan kural ise, konuyu uzmanların tartışması, paniğe ve karmaşaya 

yol açılmamasıdır. 

Basit konularla yıkım tehlikesi asla aynı kefeye konulamaz. 

Yaşananlar ile durumun ciddiyeti arasındaki makasın açılmaması gerekir. Durumun 

farkında olmayan tüm apartmanın geleceği açısından da bu süreç hayati önem 

taşımaktadır. 
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27 Aralık 2022, Salı 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

Kılıçdaroğlu’ndan 6 farklı aday 
sinyali mi? 
 

Seçim tarihi yaklaştıkça altılı masanın kafa karışıklığı da artıyor. "6 tane benzemez"i 

bir torbaya koyarsanız bunun doğal sonucu zaten karmaşadır. CHP 

Lideri Kılıçdaroğlu'nun cumhurbaşkanı adaylığı konusu, hem CHP'yi hem de 6'lı 

masayı ikiye böldü. Bir tarafta Kılıçdaroğlu'cular var, diğer tarafta ise Mansur 

Yavaş ya da Ekrem İmamoğlu'nu destekleyen başka bir kanat. 

 

6'lı masada bu kanadı Meral Akşener temsil ederken CHP içinde bu iki ismi 

destekleyenler olsa da Kılıçdaroğlu'nun adaylığını ön plana çıkaranlar çoğunlukta. 

 

Bu masanın görünmez ayakları olduğu iddia edilen PKK ve FETÖ'nün mesajları çok 

daha belirleyici oluyor. Hatta "Asıl belirleyici bu iki örgüt" diyenler bile var. 

 

İşte böyle karmakarışık bir ortam içerisinde Türkiye seçime gidiyor. 

 

ÇOKLU ADAY NE DEMEK? 

 

Dün internet gazetecilerinin temsilcileriyle bir araya gelen Kılıçdaroğlu'nun, Millet 

İttifakı'nın cumhurbaşkanı adayı konusunda söylediği sözler kafaları daha da 

karıştırdı. 

 

Açıklamalarında daha önce gündeme getirdiği konuları tekrarlayan Kılıçdaroğlu'nun 

sözlerinin arasında en dikkat çekici olanı şu iki cümleydi: 

 

28 Şubat 2022 tarihinde kurulan 6'lı masa, 10 ayda tam 10 kez bir araya 

geldi. Kılıçdaroğlu'nun açıklamasına göre bu 10 toplantıda bir aday üzerinde 

birleşilememiş. Dahası, 6 aday bile çıkabilirmiş. Anlayacağınız ucu açık... "Hiçbir 

şey bilmiyorum" diyor Kemal Bey. O zaman belki şu soruların cevabını biliyordur: 

- Peki 6 lider 10 toplantıda ne konuştu? 
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- Aylardır adaylar üzerinde tartışıp şimdi çoklu aday tartışması açmak seçmende 

hayal kırıklığı yaratmayacak mı? 

 

- Madem bir aday çıkaramayacaksınız, Türkiye'nin gündemini neden meşgul 

ediyorsunuz? 

 

- Daha bir isim belirleyemiyorsunuz, Türkiye'nin temel meseleleri konusunda nasıl 

uzlaşacaksınız? 

 

- Erdoğan düşmanlığı dışında hiçbir ortak noktası olmayan, Türkiye'yi daha ileriye 

taşıyacak tek bir projesi bulunmayan 6'lı masaya bu millet neden oy versin? 

Bu sorular uzar gider. 

 

Benim zaten hiç ümidim yoktu ama muhalif seçmenin de artık bu 6'lı masadan bir 

sonuç çıkmayacağını anladığını düşünüyorum. 

 


